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P r o t o k ó ł   Nr VII/15 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 30 kwietnia 2015r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 14 (brak 
radnego Krzysztofa Jagusza) radnych przywitał wszystkich zebranych, poprosił o 
uczczenie chwilą ciszy śmierć profesora Władysława Bartoszewskiego. 
Następnie poprosił o ewentualne datki dla p. Mirosława Mendrali, któremu spaliła 
się stodoła, na wsparcie odbudowy tej stodoły. Będzie postawiona skrzyneczka, kto 
będzie chciał wspomóc odbudowę, to wrzuci datek. 
 
Zgłosił wniosek o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
Partnerstwa Nyskiego, o wyjaśnienie tego poprosił p. Koźlik Sekretarza Gminy. 
 
p. Koźlik – wyjaśniła, że  po przeprowadzeniu przetargu  na wykonanie strategii, 
koszt naszego wkładu własnego wzrasta o 2 379 zł, zatem zamknie się kwotą 
25 936, 97 zł jako koszty niekwalifikowane. 
To wszystko jest zawarte w projekcie uchwały, 
 
p. Piela – dopowiedziała, że globalnie nic nie wzrasta, a wieloletniej prognozie 
finansowej mamy zapisaną kwotę 157 060 zł, dokonuje się tylko przesunięć między 
środkami, ale we wszystkim się mieścimy. 
 
Przew. Sokołowski – zaproponował temat jako pkt 11a. 
 
Radni przyjęli tę propozycję i zatwierdzili porządek obrad w następującej 
kolejności: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzednich sesji. 
5. Spotkanie z Komendantem Policji w Nysie nt. porządku publicznego w Gminie 

Skoroszyce. 
6. Prezentacja projektu RPO województwa opolskiego i PROW. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany WPF. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 

Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
10. Podjęcie uchwały  w sprawie przystąpienia lub nie przystąpienia Gminy 

Skoroszyce do Lokalnej Grupy Działania „Złota Ziemia” z siedzibą w Grodkowie 
w okresie programowania 2014 – 2020, zamiana na podjęcie uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Skoroszyce do Stowarzyszenia o nazwie „Nyskie Księstwo 
Jezior i Gór” na warunkach członka zwyczajnego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia składników majątkowych Agencji 
Nieruchomości Rolnych Oddział w Opolu. 

11a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/142/13 Rady Gminy 
Skoroszyce z dnia 1 marca 2013r. w sprawie przystąpienia do realizacji wspólnego 
projektu w ramach konkursu Ministerstwa Rozwoju Regionalnego „Rozwój miast 
poprzez wzmocnienie kompetencji jednostek samorządu terytorialnego, dialog  
społeczny oraz współpracę z przedstawicielami społeczeństwa obywatelskiego” 
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współfinansowanego ze środków Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru 
Gospodarczego. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy. 
14. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
15. Odpowiedzi na interpelacje. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie sesji. 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za” bez 
odczytywania. 
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h 
 
Radny Sokołowski – na ulicy Powstańców Śląskich były namalowane pasy, przejście 
dla pieszych, zniknęła farba, prosi o odnowienie pasów, 
- prosi o wykoszenie placu przy cmentarzu , bo jest bardzo zarośnięty, 
- na ulicy Dolnej w Skoroszycach jest duża dziura koło p. Mazurka, prosi o naprawę, 
 
p. Błoch – powiedziała, że to jest już zrobione, 
 
Radny Winnik –na drodze powiatowej do Mroczkowej rosną krzaki, które wystają z 
rowu na drogę i rysują samochody, 
 
Radny Rzepka – na ulicy Polnej w Chróścinie obok studzienki kanalizacyjnej są 
dziury, prosi o załatanie, 
 
Radny Filas – na ulicy Szkolnej w Chróścinie przy przejeździe kolejowym  są 
również duże ubytki w jezdni, prosi o naprawę, 
 
Radna Słowiak – w Makowicach trzeba zrobić całą drogę przez wieś, asfalt przez 
wiele lat użytkowany jest już wyrobiony, może kwalifikowałaby się do 
„schetynówki”, 
- lampy na przystankach nadal nie działają, a przystanki są daleko od wsi, jest 
ciemno na drodze do przystanku,  
 
Radna Rogalińska – przy sklepie DINO w Skoroszycach jest bardzo dużo śmieci, 
teren jest nie ogrodzony, śmieci fruwają na posesję obok, 
- w parku spadł konar, omal nie zranił przechodzącej osoby, 
- jest też problem rzeki, nieczyszczona, prosi o zgłoszenie jej do oczyszczenia, 
 
Radny Bryła – podziękował za naprawianie przejścia przy mostku w parku w 
Chróścinie, 
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Radna Klimas – zapytała, czy dzieci z Czarnolasu zostały przyjęte do przedszkola, 
żeby nie powtórzyła się sytuacja z roku ubiegłego. 
 
Ad 4 
Informacja Wójta Gminy za okres od ostatniej sesji 27.03.2015r. – 30.04.2015r. 
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Sprawozdanie z pracy wójta od ostatniej sesji, która odbyła się 
27.03.15 r. do 30.04.15 r. 

Szanowna Rado, Panie Przewodniczący, 

czas od ostatniej sesji RG to realizacja następujących zagadnień: 

27 marca 2015 r. 

Spotkałam się z przedstawicielami Związku Hodowców Gołębi Pocztowych w 
Sidzinie w sprawie remontu budynku wagi. W zamian za wykonanie przez członków 
związku remontu dachu, bieżących napraw i konserwacji budynku podjęłam 
decyzję o podpisaniu umowy użyczenia budynku położonego w Sidzinie, pl. Elsnera, 
dz. nr 320. 

30 marca 2015 r. 

Przedstawiciel firmy „Ekodom” p. dyr. Paweł Siwak przestawił koncepcję budowy 
na terenie gminy przydomowych oczyszczalni. 

Uczestniczyłam w spotkaniu wiejskim w Giełczycach w sprawie podłączenia 
przyłączy kanalizacji sanitarnej. 

Zawarłam umowę na wykonanie usługi pod nazwą „ Załadunek, transport i 
zagospodarowanie odpadów po pożarowych znajdujących się przy ul. Łąkowej 1 w 
Skoroszycach”. Przedstawione wymagania spełniała firma „Geotrans s.a.”, 
Wrocław, ul. Legnicka 55/6, cena 40 000 zł. 

Otrzymałam pismo informujące, że do 31.03.15 r. Zarząd Dróg Woj. w Opolu wytnie 
drzewa (3 topole, 1 klon) przy dr woj. na wysokości St. Grodków, Chróścina. 

Wykonanie dokumentacji na przebudowę budynku świetlicy dla potrzeb 
projektowanej kotłowni w Czanolesie sporządzi pracownia architektoniczna 
„Archus”, Mroczkowa 38, cena brutto 2 706 zł, termin 2 mies. od podpisania umowy  

31 marca 2015 r. 

Zawarłam umowę z Prac. Architekt. „Archus” S. Mrozka, Mroczkowa 38 na 
wykonanie dokument. remontu budynku remizy strażackiej w Sidzinie, termin 
wykonania do 10 maja 15 r., kwota 3 198,00 zł brutto. 

Złożyłam wniosek do Woj. Fund. Ochr. Śr. i Gosp. Wod. w Opolu o dofinansowanie 
w formie dotacji na realizację zad. pn.”Usuwanie wyrobów zawierających azbest z 
ter. Gm. Skor.- VI nabór” na kwotę 79 246,35 zł.  

Podpisałam umowę na serwis oświetlenia od 1.04.15 r. do 30.06.16 r. z firmą 
Tauron, miesięczna stawka opłaty ryczałtowej wynosi 8,96 zł plus VAT. Na terenie 
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gm. w ramach czynności eksploatacyjnych zostanie wymienionych 8 słupów ( 
Chróścina Kroszyn) i 1 punkt sterowania (transformator w Sidzinie). 

Wystąpiłam z wnioskiem o pożyczkę do WFOŚiGW na zad. kanalizacji sanit. w 
Giełczycach w kwocie 600 000 zł. 

Uczestniczyłyśmy z p. kier. K. Serotiuk i p. insp. I. Bil- Kubicką w zebraniu wiejskim 
w Giełczycach w sprawie przyłączy kanaliz. sanit. 

1.04.15 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu roboczym z kierownikiem budowy, projektantem 
tech., wykonawcą, insp. nadzoru, kier. ZWiO i pracownikami UG w sprawie 
ustalenia płatności za przyłącza kanaliz. sanit. i ustalenia służebności gruntowej. 

7.04.15 r. 

Likwidatorowi firmy „Skorpal” p. Mecenasowi W. Henslerowi zgłosiłam zestawienie 
należności z tytułu zaległego czynszu za najem nieruchomości od dn. 26.06.10 r. do 
26.05.11 r. zgodnie z wyrokiem Sądu Okręgowego w Opolu z dn. 16.07.13 r. kwoty 
37 195,32 zł, kwoty odsetek z tytułu czynszu za najem nieruchomości na dzień 
30.03.15 r.- 20 153, 39 zł i kwoty kosztów postępowania sądowego- 3 338,40 zł. 

Wraz z p. kier. K. Serotiuk, p. insp. I. Bil- Kubicką uczestniczyłyśmy w spotkaniu z 
mieszkańcami w sprawie podpisania umów na wykonanie przyłączy kanaliz. sanit. 

10.04.15 r. 

Uczestniczyłam w konwencie wójtów i burmistrzów. Znaczące dla naszej gminy 
poruszane kwestie to: 

1. Inwestycja „schetynówki” Skoroszyce- Piątkowice, 
2. Deklaracja dofinansowania policji celem zakupu 2 samochodów i drona 

(prewencyjne zabezpieczenie imprez masowych). 
3. Święto Herbowe zmieni swą formułę i będzie to Święto Gmin Powiatu 

Nyskiego, termin 20-21 czerwca. Każda gmina będzie miała swoje stanowisko 
promocyjne, gdzie będą mogły się zaprezentować np. KGW. W 1. dzień 
przewidziane są występy pod szyldem TCPR, w 2. dzień imprezy na rynku. 
Zaproszono zespół dziecięcy z Ukrainy.  

4. W muzeum planowana jest przebudowa sali posiedzeń Rady Powiatu. Będzie 
to sala powiatowa z herbami. Każdy burmistrz, wójt będzie miał swą lożę- 
fotel z herbem gminy, pasujący stylem do wnętrza. Poza tym będzie także 
sala kresowa urządzona w sposób nowoczesny. Eksponaty przedstawione 
interaktywnie, daje to możliwość przedstawienia na małej przestrzeni 
nieograniczonej ilości eksponatów dzięki czemuś na kształt kiosku 
multimedialnego, zakres tematyczny może się zmieniać. Finansowanie z 
projektu. 

5. Dożynki powiatowe zmienią swą formułę na święto powiatowych mistrzostw 
w gotowaniu KGW, będzie to święto wsi, święto zdrowej żywności. 
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6. Będzie wydany kalendarz na rok 2016, w którym każda gmina będzie miała 
swą stronę Wybrałam dla naszej gminy miesiąc maj. Myślę o ogłoszeniu 
konkursu w tym miesiącu pt. „Gmina w obiektywie”. Najciekawsze prace 
zostaną wykorzystane do promocji gm. Skoroszyce właśnie w tym kalendarzu 
na stronie powyższego miesiąca. 

15.04.15 r. 

Podjęłam dalsze kroki w sprawie wstrzymanej dotacji za „Skate park”- UM w Opolu 
wystąpił o dostarczenie dokumentów dotyczących budowy według załączonego 
wykazu. Dostarczono dokumenty.  

Dokonano objazdu dróg gminnych i na podst. porozumienia z ZOiW zlecono 
wykonanie bieżącej naprawy w terminie do 31.05.15 r. 

Zakończono kontrolę urzędu przez RIO. Podpisałam wraz z Panią Skarbnik protokół 
pokontrolny. W terminie do 30 dni otrzymam zalecenia pokontrolne, z którymi 
Państwa zapoznam.  

Zakończona została także kompleksowa etatyzacja Urzędu Gminy i gminnych 
jednostek organizacyjnych. Dokonano ustalenia stanu faktycznego, optymalizacji 
procesów, określenia optymalnej ilości pracowników/ etatów, przedłożono raport 
końcowy wraz z rekomendacjami. Uwagi i zalecenia poddane są wnikliwej analizie 
tak, aby w konsekwencji podjęte przeze mnie działania służyły należytej pracy i 
przyniosły pożądane efekty. Będę Państwa szeroko informować sukcesywnie do 
podjętych przeze mnie w tym temacie działań. 

16- 18. 04.15 r. 

Uczestniczyłam wraz z pracownikiem merytorycznym w sympozjum dotyczącym 
porządkowania gospodarki wodno- ściekowej szczególnie jeśli chodzi o rozwiązania 
dotyczące budowy ekologicznych przydomowych oczyszczalni.  

Dokonując takiego wyboru, nie uczestniczyłam w spotkaniu z dyrektorami szkół i 
przedszkoli, które było zaplanowane na czw. 16 kwietnia i nie byłam na 
posiedzeniu Parlamentu Euroregionu Pradziad, które odbyło się właśnie 17 
kwietnia, a zostałam wybrana na delegata tego parlamentu. 

20.04.15 r. 

Udzieliłam wywiadu w Radiu Nysa na temat podsumowania tego, co udało się 
zrobić, co wykonałam od dnia zaprzysiężenia na wójta gminy. 

Pracownik merytoryczny UG dokonał odbioru remontu świetlicy wiejskiej w 
Giełczycach, faktura na 9650 zł, na grzejniki 600,01 zł. 

Uzupełniono płytę w wiacie przystankowej w Czarnolesie i w Pniewiu, koszt 550 zł. 

Dokonano objazdu dróg gminnych i na podst. porozumienia z ZOiW zlecono 
wykonanie bieżącej naprawy 
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22.04.15 r. 

Odbyły się spotkania fokusowe dotyczące Strategii Rozwoju Obszaru Partnerstwa 
Nyskiego 2020; Strategii Rozwoju Społecznego i Strategii Rynku. 

23.04.15 r. 

Uczestniczyłam w obradach Komisji Budżetowej. 

24.04.15 r. 

Uczestniczyłam w obradach Komisji Oświatowej.  

Dokonano odbioru zadania wykonanego przez firmę BUDMAR z Opola dr. 
wewnętrznej (dz nr 474) w St. Grodkowie na kwotę 17 870,01 zł. 

27.04.15 r. 

Uczestniczyłam w obradach Komisji Rolnej. 

Złożyli wizytę w urzędzie nasi południowi sąsiedzi - Czesi z zaprzyjaźnionej Czarnej 
Wody i Skoroszyc. Otrzymaliśmy zaproszenie na uroczystość 725 lecia Czarnej 
Wody. Planowany jest turniej piłki nożnej, stąd prośba o zmontowanie drużyny 
piłkarskiej, która by nas reprezentowała. Poza tym 1 sierpnia Czesi organizują 
imprezę integracyjną coroczną, na którą tez mamy zaproszenie. W turnieju, który 
jest planowany powinniśmy wystawić drużynę składającą się z 2 kobiet i 2 
mężczyzn. 

Dziękuję Państwu za ten czas wspólnych wysiłków, wspólnej pracy na rzecz naszej 
gminy. Dziękuję za wsparcie i dobre słowo każdemu z Państwa. Wiem, że bez tego 
byłoby na pewno trudniej zrobić to, co udało się już zrobić, a myślę, że macie 
Państwo podobne odczucie do mojego, że udało się zrobić sporo, że był to dobry 
czas dla gminy. Wiem, że zgoda i porozumienie jest niezbędne, aby spokojne móc 
realizować poszczególne zadania. 
 
Na koniec wystąpienia podziękowała za Czas wspólnej działalności przez 100 dni, 
uważa, że współpraca jest niezbędna  do wszelkich działań na rzecz naszej gminy. 
 
Pytania zadali: 
 
p. Witos – Sołtys Brzezin – czy naprawa drogi na Żwirownię została ujęta do 
remontu, 
 
p. Błoch – nie ponieważ potrzebny jest gruntowny remont tej drogi, najlepiej 
razem ze Żwirownią, bo to oni głównie użytkują tę drogę, 
 
p. Wójt – w Brzezinach, wydaje się, że bardziej potrzebną do naprawy drogą, jest 
droga przy budynkach zamieszkałych we wsi, priorytetem są drogi, a dopiero 
później można myśleć o następnych drogach, które są poza terenem zabudowanym, 
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p. Witos – ale od mostku, na tej drodze mieszkają ludzie, a budynki mają 
pęknięcia, 
 
p. Błoch – na tym odcinku będzie robiona, jest ujęta do przebudowy, to, że są 
pęknięcia na budynkach, to efekt jeżdżenia ciężkich samochodów do i ze Żwirowni, 
który niszczy tę drogę, 
 
p. Wójt – nie jesteśmy w stanie zająć się wszystkim od początku do końca. 
Pracownik merytoryczny, który dokonał objazdu dróg gminnych przeznaczonych do 
remontu, jeżeli pominął którąś z dróg, to lista  zostanie uzupełniona. Żeby 
wszystko zrobić potrzeba jest czasu, bo nie da się tego zrobić wszędzie 
jednocześnie. 
 
Na tym zakończyła się dyskusja. 
 
Ad 5 
 
Powiatowy Komendant Policji Andrzej Synowiec przyjął zaproszenie 
przewodniczącego Rady Gminy i przebył na sesję. Przedstawił informację o 
bezpieczeństwie i porządku publicznym w naszej gminie i powiecie nyskim za 2014 
rok. Z przedstawionej informacji wynikało, że w gminie Skoroszyce żyje się 
bezpiecznie, zagrożenia są nieduże, zdarzają się kradzieże, bójki, dewastacje. W 
powiecie, gmina należy do jednych z bezpieczniejszych. Stale pełnią służbę 
dzielnicowi. 
 
p. Wójt – to dobrze, że w naszej gminie jest bezpiecznie, ale bardziej interesuje 
nas, jaka jest skuteczność interwencji policji i  działań dzielnicowych na naszym 
terenie, 
 
p. Synowiec – skuteczność działań naszej Komendy to 70%  (wykrycia), tak 
jesteśmy oceniani, jesteśmy jedną z lepszych Komend w województwie, dane te 
dotyczą również gminy Skoroszyce, chociaż nie da się tego tak precyzyjnie 
wyliczyć. Dzielnicowi stale pełnią dyżury w Waszej gminie, 
 
p. Wójt – powiedział pan, że stale na naszej gminie pełnią służbę dzielnicowi, 
natomiast, z obserwacji wynika, że właśnie nie, brak jest policjantów, ciągle 
niszczone jest mienie gminne, zwłaszcza dewastowane są obiekty na stadionie w 
Skoroszycach i skate parku w Chróścinie, Patrole pokazują się w takich godzinach, 
kiedy nic się nie dzieje złego, a jest potrzeba patroli późnym wieczorem, czasem 
nocą. 
 
p. Synowiec – to są sprawy trudne, jeśli policjant zatrzyma człowieka, ten musi 
podać nazwisko, wtedy jest karany mandatem, później sprawa trafia do Sądu, z 
tym jest nagorzej. Jeśli obywatel nie chce zeznawać, nie chce być świadkiem w 
sprawie, to czego oczekujecie? 
Policjant jest przypisany do pewnego rejonu działania, ogólnie mamy braki 
kadrowe, ale są telefony, aby można było zawiadamiać dyżurnego, nie da się dać 
całodobowej obsady policyjnej. Policja działa w systemie interwencyjnym, jest 17 
etatów dzielnicowych, w tym też jest  etat dla Gminy Skoroszyc, 
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Przew. RG -  co z używkami, którymi raczy się nasza młodzież, 
 
p. Synowiec - jest to duży problem, Policja sama musi się z tym uporać, 
współpracujemy ze szkołami, prowadzimy spotkania z uczniami na ten temat, ale 
największy problem jest z rozprowadzającymi, hodują konopie, wykryliśmy kilka, 
temat traktujemy bardzo poważnie, 
 
Radna Juśkiewicz – mówił pan wcześniej o prewencji, o priorytetach, ale niektórzy 
funkcjonariusze, nie podchodzą do spraw w taki sposób. Niedawno w Sidzinie, 
policjant dał kobiecie mandat, która z dzieckiem jechała wózkiem po niewłaściwej 
stronie, zamiast zacząć od upomnienia, to zdarzenie miało miejsce w biały dzień, a 
wieczorem nie widać policji na interwencjach, bo może gdzie indziej są ważniejsze 
rzeczy, a na naszym boisku sportowym wieczorami młodzież dewastuje je, niszczy 
siedziska itp., 
 
p. Synowiec – u nas nie ma raczej mniej ważnych rzeczy, dla nas wszystko jest 
ważne. Proszę złożyć zawiadomienie do Policji, wtedy się tym zajmiemy, bo Policja 
bez państwa nic nie zrobi, 
 
Radna Słowiak – jak się podaje na Policję, kto wyrządził szkodę, to i tak na wiele 
się to nie przyda, mieszkamy w małym środowisku, wszyscy wszystkich znają, kto 
będzie świadczył  w Sądzie, jak później nie wiadomo, czy ten nie będzie się mścił, 
 
p. Synowiec – proszę zgłaszać wszystko, a my będziemy reagować, młodzież do 22-
giej może sobie być, gdzie chce, rodzic może sobie nie życzyć, żeby Policja 
reagowała, 
 
p. Wójt – chciałabym współpracować z Policją.  W odniesieniu przede wszystkim do 
naszej gminy, chciałabym ,aby współpracę rozszerzyć o patrole nocne  chociażby 
raz w tygodniu, 
 
p. Synowiec – patrole nocne muszą być uzasadnione, jeśli dewastowane są obiekty 
i to będzie zgłoszone do nas, to my będziemy reagować natychmiast, 
 
p. Wójt – zgłaszałam pojedyncze sprawy już co najmniej dziesięciokrotne. 
Uważam, że  bardziej potrzebne jest rozwiązanie systemowe, trzeba wypracować  
konkretne rozwiązanie, aby móc uporać się  z częstym dewastowanie przez grupę 
wyrostków mienia komunalnego, 
 
Sołtys Bury – ma duże zastrzeżenia do zachowań młodzieży skoroszyckiej na boisku 
sportowym po 22-giej, dewastują boisko, piją, niszczą mienie gminne, zaśmiecają, 
tłuką butelki, zniszczyli w jednym odcinku płot, żeby było bliżej do sklepu DINO, co 
można w tej sprawie zrobić, 
 
p. Synowiec – przedstawiam państwu realne możliwości, te uwagi wszystkie 
przyjmuję, biorę pod uwagę, przedstawię policjantom. Można się również postarać 
o dodatkowe  środki na organizację imprez dla młodych ludzi w ramach prewencji, 
jak również na dodatkowe patrole, 
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p. Wójt – czy możemy liczyć  na późnowieczorny lun wczesnonocny  patrol, 
rozważymy możliwość  dofinansowania zakupu 2 samochodów i drona, dlatego 
liczylibyśmy na dodatkowe patrole, abyście państwo szybciej reagowali na nasze 
zgłoszenia. 
 
p. Synowiec – przyjmuję to, ale nie w takiej formie, jakiej p. Wójt to ujęła, że jak 
dacie pieniądze, to będzie szybsza reakcja. Zaproponowaliśmy składkę 0, 50 zł od 
mieszkańca na współfinansowanie zakupu samochodu, ja traktuję to jako kilkuletni 
program, 
 
Radny Kaczmarczyk – jako gmina kilka lat temu kupiliśmy już raz samochód, ale to 
nie poprawiło bezpieczeństwa w gminie, 
 
p. Wójt – sprawę  zakupu samochodu będziemy rozważać, kierując się między 
innymi rozwiązaniami w innych gminach. 
 
p. Synowiec – na konwencie wójtów i burmistrzów była mowa o tym, że składamy 
się po tyle ile może każda gmina zaoferować, ale my nic nie narzucamy, bo jeśli 
gmina nie da nic, to my i tak będziemy jeździć na patrole, 
 
przew. RG – my radni chcielibyśmy tylko tego, żeby pilnować porządku, żeby było 
bezpiecznie, w sprawie współfinansowania zakupu samochodu, jeśli dotrze do nas 
pismo, wtedy zastanowimy się nad sprawą. Prośba do p. Wójt, żeby na Konwencie 
wójtów i burmistrzów określić się, jak dobrze tę sprawę rozwiązać. 
Więcej dyskusji i pytań nie było, zatem przewodniczący podziękował 
Komendantowi Synowcowi za przybycie na sesję. 
 
Ad 6 
 
p. Iwona Bil – Kubicka – pracownik Urzędu Gminy przedstawiła możliwości działań 
w nowym finansowaniu projektów ze środków unijnych 2014 – 2020. 
W ramach RPO, na cały okres finansowania jest 945 mln Euro, 
 
p. Wójt – w nowym okresie finansowania, każde LGD otrzyma kwotę podstawową + 
kwotę dodatkową  uzależnioną od wielkości LGD, to powyżej 30 000 mieszkańców, 
będą też dodatkowe granty, maksymalnie do 300 000 zł. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany   na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany , nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały 
i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr VII/36/15 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
 
Ad 8 
 
Projekt zmian w budżecie gminy na 2015 rok był szczegółowo omawiany na 
wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie było dyskusji, wobec czego 
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przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto 
jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr VII/37/15 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015  
 
Ad 9 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, p. Skarbnik przypomniała, że chodzi o zmianę harmonogramu spłat 
pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Opolu na zadanie kanalizacyjne tj. budowa pierwszej części I etapu 
kanalizacji do Giełczyc. Środki z pożyczki zostaną uruchomione w maju br. w 
wysokości 600 000 zł, dlatego spłata pierwszej raty musi nastąpić jeszcze w tym 
roku, proponuje się, aby to było 5 000 zł, a kolejna spłata nastąpi dopiero w 2017 
roku i będzie to kwota 195 000 zł. 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr VII/38/15 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Opolu. 
 
Ad 10 
 
W obliczu wiedzy nt. wystąpienia Gminy Pakosławice z LGD Złota Ziemia” nastąpiła 
zmiana projektu uchwały na podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 
Skoroszyce do Stowarzyszenia o nazwie „Nyskie Księstwo Jezior i Gór” na 
warunkach członka zwyczajnego. 
Nad przynależnością do LGD „Złota Ziemia” lub „Księstwa Nyskiego” radni 
dyskutowali jeszcze w marcu. 
Przewodniczący powiedział, że w tej sprawie byliśmy zależni od Gminy 
Pakosławice, które decydowały o pozostaniu w „Złotej Ziemi”, czy przejściu do 
Nysy, bo jeśli Pakosławice wystąpiłyby ze Złotej Ziemi”, wówczas, to LGD nie 
posiadałoby 30 000 mieszkańców niezbędnych do  jego utrzymania, 
 
Radna Słowiak – teraz, to już jest „pozamiatane”, bo wczoraj zapadła w 
Pakosławicach decyzja o wystąpieniu gminy z LGD „Złota Ziemia”, uważa, że teraz 
będzie o wiele trudniej uzyskać środki, pewnie będziemy tylko płacić  składki, a nie 
wiadomo, czy coś uzyskamy, do Księstwa należą duże turystyczne miasta, więc co 
my możemy? 
 
Radny Filas – jako radni, mamy przekonanie, że to polityka, a nie interesy wzięły 
górę, uważam, że źle się stało, dlatego proponuję, na akt protestu, nie 
podejmować decyzji o wystąpieniu ze „Złotej Ziemi”, niech się rozpada, ale bez 
naszego udziału, a decyzję o przystąpieniu do innego LGD podejmiemy, jak będzie 
trzeba, 
 
Radna Juśkiewicz – ale jak się rozpadło, to co nam innego pozostaje?, będzie 
większe LGD, będą większe możliwości, 
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Radny Filas – korzyści ze „Złotej Ziemi” były bardzo duże, więc szkoda tego, co 
było, 
 
p. Wójt – rzecz tym, żeby od razu nie zakładać, że Księstwo jest złe, a to, że w nim 
są gminy miejskie, to uważacie państwo, że są  lepsze, a gminy wiejskie,  gorsze? 
Zasadną sprawą jest potrzeba strategii działania, tego nie można stworzyć z dnia 
na dzień, bo „Złota Ziemia” już przystąpiła do jej opracowywania, nie wiedząc, czy 
przetrwa, bo jej kadencja kończy się z dniem 30 czerwca br. nie ma kontynuacji 
LGD na nową transzę środków unijnych, dlatego niezbędna jest nowa uchwała Rady 
Gminy 
Inna sprawa, nie rozumiem dlaczego dostałam notę księgową na składkę już w 
lutym na cały rok, ponad 7000 zł, skoro nie było wiadomo, czy będzie dalej istniała, 
„Złota Ziemia”. Kwota ta została wyliczona ze wskaźników roku 2006, kiedy liczba 
mieszkańców naszej gminy była większa, niż jest obecnie, bo wiadomo, że jest 
depopulacja. 
Dlaczego mówi się, że w Księstwie będziemy członkiem drugiej kategorii? Nie 
wiemy tego, dla mnie ważne jest żeby zaistnieć w nowej strategii, a nie 
podejmując decyzji opóźnimy działania. Strategia  to dokument, który nie 
powstanie z dnia na dzień. Na to trzeba czasu. 
W nowym rozdaniu  środków unijnych, promowane są duże LGD, dlatego trzeba 
mieć to na uwadze, że będziemy mieć kwotę bazową, a do tego jeszcze dodatkową 
kwotę. 
Każde LGD  musi mieć środki na koszty administracyjne, to jest ok. 20% środków 
wyodrębnionych na utrzymanie LGD. 
Czas działa na naszą niekorzyść, im szybciej przystąpimy, tym lepiej, uważam, że 
brak jest podstaw do obaw w związku z przystąpieniem do LGD „Księstwo Nyskie”. 
 
Radny Filas – nie mówiłem, że w Księstwie będą nas traktować jak drugą kategorię, 
lecz, żeby w geście solidarności ze „Złotą Ziemią” nie występować z LGD. 
 
p. Wójt – Szanowni radni, jeżeli uważacie, że stać jest nas na taki gest… Dla mnie 
jest to nieuzasadniona rozrzutność. 
  
Przew. RG – wczoraj Pakosławice  podjęły decyzję o wystąpieniu, więc praktycznie 
„Złota Ziemia” przestaje istnieć, 
 
p. Wójt – przejście do dużego LGD, to więcej pieniędzy do pozyskania, więc  nie 
rozumiem  lobowania „Złotej Ziem”, podczas całej przynależności do „Złotej 
Ziemi” Grodków miał mniejszą składkę do wpłaty od pozostałych udziałowców, to 
było 100 zł, inne, w tym my mieliśmy 113,00. 
Jesteśmy w Partnerstwie Nyskim w Subregionie, to bardzo dobry  układ,  a nasza 
rola w tym, żebyśmy  nie byli gorzej traktowani, 
 
Więcej dyskusji nie było, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały 
i poddał pod głosowanie, w którym udział wzięło 13 radnych, przyjęto 10 głosami 
„za”, przy 3 „wstrzymujących” 
 
Podjęto uchwałę Nr VII/39/15 w sprawie przystąpienia Gminy Skoroszyce do 
Stowarzyszenia o nazwie „Nyskie Księstwo Jezior i Gór”, na warunkach członka 
zwyczajnego. 
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Ad 11 
 
Ubył radny Bryła, od tej pory było 12 radnych. 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy, komisje 
zgodnie uznały, że przejęcie działek od ANR powinno być tylko w uzasadnionych 
przypadkach i zdecydowały o przejęciu  5 działek tj. 154, 237, 226, 243, 140. 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr VII/40/15 w sprawie nieodpłatnego nabycia składników 
majątkowych Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział w Opolu. 
 
Ad 11a 
 
Zmiana finansowania w Partnerskie Nyskim, nie było pytań.\, wobec czego 
przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto 
jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr VII/41/15 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/142/13 Rady 
Gminy Skoroszyce z dnia 1 marca 2013r. w sprawie przystąpienia do realizacji 
wspólnego projektu w ramach konkursu Ministerstwa Rozwoju Regionalnego 
„Rozwój miast poprzez wzmocnienie kompetencji jednostek samorządu 
terytorialnego, dialog  społeczny oraz współpracę z przedstawicielami 
społeczeństwa obywatelskiego” współfinansowanego ze środków Mechanizmu 
Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego. 
 
Ad 12 
 
Radny Filas – przed sesją rozmawiał z p. Procińskim.  
Spawa zaczęła się już w grudniu 2014r., zaraz po objęciu urzędu wójta przez. p. 
Barbarę Dybczak. Pan Prociński dał mi do wglądu różne pisma, których na 
komisjach nie mieliśmy. To fakt, że wszystko było zgodnie z prawem. Pan Prociński 
nie ma pretensji do wycinki drzew, ale w jaki sposób został potraktowany. Faktem 
jest, że posadził drzewa w pasie drogi gminnej, więc wpierw powinien zostać 
powiadomiony pismem, że należy wyciąć te drzewa, tego nie było. 
Napisał do Urzędu Marszałkowskiego, otrzymał odpowiedź, później zainterweniował 
artykułem w Nowinach Nyskich. Na komisjach p. Wójt uzasadniała, dlaczego 
zdecydowała o wycięciu drzew. Moim zdaniem, należało na początku całej sprawy 
zacząć od zainteresowanego i nakazać mu uprzątnięcie tych drzew we własnym 
zakresie. Natomiast z pisma p. Wójt od p. Procińskiego wynika niebywała 
arogancja, źle p. Wójt zaczyna swoje rządy, skoro tak traktuje swojego 
mieszkańca, z którego również ma podatki. 
Jeżeli chodzi o położonych przy posesjach kamieni, każdy mógł to zrobić, ten 
kawałek terenu nie był przeznaczony pod parking, przecież parkingi są dookoła 
szkoły, w liczbie co najmniej 2, więc rodzice mogą spokojnie swoje dzieci 
przywozić na nie, po to stworzono tę możliwość, żeby bezpiecznie wysiadały, a to 
uprzątnięte z drzew miejsce wcale nie jest bezpieczne. To jest nieporozumienie, 
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straszenie Obywatela jest nie na miejscu, tę energię powinna pani spożytkować na 
zaorane drogi śródpolne, 
 
p. Wójt – zajmujemy się tym po raz „n” z rzędu, to  nieporozumienie. Należało 
wyciąć drzewa, żeby dzieci przyjeżdżające z rodzicami do szkoły mogły bezpiecznie 
wysiadać od strony pasażera. Do tej pory to było niemożliwe, bo gałęzie sosen i 
jarzębiny wychodziły poza pobocze, na pas jezdni. Nigdy nie mówiłam, że ma tam 
być parking. Podjęłam tę decyzję i zrobiłabym to raz jeszcze, bo bezpieczeństwo 
mieszkańców jest dla mnie najważniejsze. Podjęcie tej decyzji, czynię sobie, że 
stanęłam na wysokości zadania, mimo nacisków, Jakich?, Większości wiadomo. 
Należy panu zwrócić uwagę, że w tym co pan mówi, nie jest pan obiektywny. 
Artykuł w Nowinach Nyskich, to interwencja na donos p. Procińskiego. Po 
zapoznaniu się mailem  do Nowin, uważam, że p. dyr. Nowin Nyskich został 
wprowadzony w błąd. 
Moim zdaniem, nie mamy wpływu na emocje p. Procińskiego, a to, że deliberujemy  
o tym, to strata mojego czasu. 
 
Radny Filas – tą decyzją o wycięciu tych drzew, umożliwiła pani wysadzanie dzieci 
z samochodów rodziców, co jest niezgodne z prawem, bo tam nie ma 
odpowiedniego znaku, a wobec Obywatela zachowała się pani niegodnie, 
 
p. Wójt – powiedziałam już wszystko na ten temat. 
 
Wobec zakończone dyskusji, przewodniczący przedstawił projekt uchwały o skardze 
niezasadnej. W głosowaniu udział wzięło 12 radnych, „za” skargą niezasadną na 
wójta głosowało 11 radnych, „przeciwna” była 1 osoba. 
 
Zatem skarga była niezasadna. 
 
Podjęto uchwałę Nr VII/42/15 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Wójta Gminy. 
 
Ad 13 
 
Skarga na działalność Wójta Gminy od p. Dawida Śliwińskiego była szczegółowo 
omawiana na wszystkich komisjach, które stwierdziły, że skarga jest niezasadna. 
 
Nie było dyskusji, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”, że skarga na działalność Wójta 
Gminy jest niezasadna. 
 
Podjęto uchwałę Nr VII/43/15 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Wójta Gminy. 
Ad 14 
 
Ocena zasobów pomocy społecznej  została przez wszystkie komisje Rady Gminy 
przyjęta. 
 
p. Kierownik Masiowska – Michułka dopowiedziała, że  w związku z pogłębiającym 
się bezrobociem przybywa podopiecznych , w tym coraz więcej niepełnosprawnych. 
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Nie było dyskusji w tej sprawie. 
 
Ad 15 
 
Na interpelacje z poprzedniej sesji odpowiedziała p. Wójt  
 
- sprawa drogi – zjazdu z Mroczkowej na ul. Parkową.  Sprawa jest dość złożona, 
ale można ją wspólnie  rozwiązać z mieszkańcami.  Te przepusty pod zjazdami 
zostały zasypane, woda płynąc drogą z Mroczkowej do pierwszego zjazdu, wpływa 
wprost na podwórko. Musielibyśmy mieć w budżecie gminy ok. 20 000 zł na remont 
tego zadania. 
Mam taki pomysł, aby zaprosić radną powiatową p. Baran na sesję, poprosić, aby 
pomogła nam w tych sprawach dróg powiatowych, może to przyśpieszyłoby 
rozwiązanie tej kwestii. 
 
Radna Rogalińska – to dobry pomysł, być może da się coś szybciej zrobić, 
 
Przew. RG – uważam, że na sesję, to raczej nie, bo tu omawiamy sprawy zbyt 
ogólne, 
 
p. Wójt – zjazdy są zadaniem gminy, ale powiązane z podwórkami mieszkańców, 
więc proszę o przegłosowanie sprawy, żebym wiedziała, co mam dalej robić, 
 
nie podjęto tego tematu. 
 
Radny Filas – od lutego zabiegam o to, żeby do spraw komisji dołożyć materiały z 
planu pracy Komisji Budżetowej, uważam, że nasz plan jest też planem innej 
komisji, bo po to jest komisja, żeby nad tym popracować dyskutować, co to 
przeszkadza, żeby zapisać te same tematy i dać te same materiały innym 
komisjom, dlatego na ostatnim posiedzeniu zdjąłem z planu trzy punkty, bo nie 
było materiałów i nie były zapisane  innym komisjom. Proszę o realizację zapisów. 
 
p. Wójt – w  planie  pracy  Komisji Budżetowej, który pan radny przedłożył , nie 
zawarł pan formy, w jakiej mają być przekazane informacje. Nikt nie mówił o 
formie pisemnej. Plan pracy  nie jest planem pracy innej, pan pracuje wg planu 
Komisji Budżetowej, proszę wypracować wnioski na komisji i przedstawić je na 
sesji, 
 
przew. RG – są sprawy, które musimy przepracować, a plan pracy komisji ma 
pomagać, nie będę wkraczał w porządek posiedzenia i  plan pracy komisji, nie 
muszą omawiać tego samego, co ma Komisja Budżetowa. Proponuję, żeby Komisja 
Budżetowa przyjrzała się ul. Szkolnej w Chróścinie, uważam, że trzeba to zrobić w 
tym roku, bo jak nie zrobimy tego w tym roku, to nie zrobimy wcale, 
 
Radna Słowiak – zgłaszałam to na komisji w sprawach różnych, żeby wziąć kredyt i 
to zrobić, 
 
p. Wójt – myślę o tej inwestycji przegłosowaliśmy w grudniu budżet, to zadanie nie 
jest  zapisane w budżecie. Może uda się to zrobić w inny sposób,  schetynówka to 
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nie jedyne rozwiązanie, innym jest  m.in. PROW. Szukajmy wspólnie rozwiązania. 
Uważam, że należy  zamknąć jedno zadanie, kanalizację w Giełczycach. 
Zobaczymy, co da się zrobić. Drogę w Makowicach też można wykonać z pomocą 
funduszy pozyskanych z PROW. 
 
Radny Filas – na grudniowej sesji była mowa o tym, że nie można ulicy Szkolnej 
zrobić, bo nie ma wskaźników, 
 
p. Piela Skarbnik Gminy – nic się od tamtej pory nie zmieniło, możemy myśleć o 
innym zadaniu, jeśli zadanie kanalizacyjne w Giełczycach zamkniemy do mostu, 
 
Radny Kaczmarczyk – w sprawie realizacji planu pracy innej Komisji, nic się nie 
stanie jeśli jeden pkt więcej trzeba będzie rozpatrzyć, 
- co do  ulicy Szkolnej w Chróścinie, czy nie możemy zadłużyć gminy na więcej i 
zrobić tę drogę? 
- przeraża mnie, że Starostwo chce fundować wójtom i burmistrzom krzesła 
herbowe, czy to musi być aż taki ful wypas? 
- dlaczego nie może być normalnych dożynek powiatowych z wieńcami, 
korowodem, to teraz mamy piec ciasta, a nie  dziękować za plony? 
- Komisja Rolna też ustaliła plan pracy swojej komisji, nowością jest zapoznanie z 
wnioskami do budżetu rad sołeckich, nie z funduszu sołeckiego, żeby widzieć, co 
zostało odrzucone,  
 
p. Wójt – w sprawie dożynek powiatowych, Starosta  wychodzi z założenia, że skoro 
są dożynki gminne i wojewódzkie, to może to wystarczy i zaproponował inną formę 
spotkań gmin powiatu. 
 
Ad 16 
 
Radna Fornalik – co z dożynkami gminnymi, wieś Sidzina jest chętna do 
zorganizowania dożynek gminnych, 
 
p. Wójt -  Starosta zapytał mnie swego czasu, czy nie zechciałabym zorganizować 
dożynek powiatowych w Sidzinie, ktoś w Starostwie zasugerował, aby odbyły się w 
Skoroszycach. Moim celem nie jest toczenie sporów. Jeżeli nie będzie dożynek 
powiatowych, to zorganizujemy w Sidzinie zamiast powiatowych, dożynki gminne.  
 
p. Witos z Brzezin – od strony Brzezin do Skoroszyc wyjazd na drogę jest bardzo 
zarośnięty, nic nie widać, trzeba  to zrobić, przydałby się też znak „ostry zakręt”, 
 
Radny Kaczmarczyk – czy będzie zatrudniony pracownik z opłat śmieciowych? 
p. Wójt – tak, będzie, 
 
Radna Słowiak – prosi o zatrudnienie pracownika z Makowic w ramach robót 
publicznych, 
 
p. Wójt –c.d. odpowiedzi na interpelacje: 
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Zapadnięcie chodnika przy przepuście dr w ciągu dr pow nr 1540 O w Brzezinach- 
skierowałam pismo o podjęcie kroków w celu zabezpieczenia tegoż (posesja nr 32) 
do ZDP. 

Obwodnica St. Gr. pismo do ZDW o podanie dalszych planów związanych z 
realizacją zadania, pismo do wiadomości p. radnego R. Kaczmarczyka. 

Dalsze 3 topole do wycięcia przy dr woj. w Skoroszycach koło p. Kraus i 1 jesion w 
Makowicach 

W związku z licznymi monitami do ZDP a propos wycinki drzew, zwłaszcza topól, 
otrzymałam zapewnienie, że do końca kadencji na terenie gm. Skoroszyce przy 
drogach pow. nie będzie rosła żadna topola. Na dzisiaj jestem w posiadaniu planu 
wycinki na 15 r. na terenie naszej gminy. I tak: 

1. dr pow nr 15370 Skoroszyce- Giełczyce- 56 szt., Giełczyce- Sidzina- 4 szt., 
Sidzina- granica gm.- 5 szt.,  

2. dr pow nr 15400 Skoroszyce- Brzeziny, granica gmin- 69 szt., 
3. dr pow nr 15420 Skoroszyce- Mroczkowa- 7 szt. 

W związku z interpelacją radnej p. Rogalińskiej w związku z drzewem koło 
transformatora, drzewo ogranicza widoczność, brak bezpieczeństwa ruchu 
drogowego- pas dr woj., skierowałam pismo do ZDW w tej sprawie. 

W związku z wyłączeniem niewielkiej ilości obiektów z gminnej ewidencji zabytków 
z obszaru naszej gm. w stosunku do proponowanej, wystosowałam pismo do 
Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków celem ponownego 
zweryfikowania stanu tech. obiektów uważanych przez konserwatora za te, które 
noszą znamiona zabytków. Uważam, że jest to nadinterpretacja, a wiąże się to dla 
mieszkańców podnoszeniem kosztów remontów, stąd przy takim podejściu do 
sprawy rzeczone „zabytki” będą popadać w dalszą ruinę, a chyba nie o to nam 
wszystkim chodzi. 
 
Radny Bryła, chciałby zaprezentować swoją pracę na kolejnej sesji, czy można 
 
Przew. RG – tak, w  zapytaniach i wolnych wnioskach. 
 
Na koniec ustalono termin dożynek gminnych w Sidznie – 22 sierpnia 2015r. 
 
Wobec wyczerpania wszystkich tematów z porządku obrad, przewodniczący 
zamknął sesję o godz. 1400 

 
 
Protokolant         Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada         Henryk Sokołowski  
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